
 

 

 

20.marts 2018 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 480 (MOF alm. del) stillet den 27. februar 

2018 efter ønske fra Miljø- og Fødevareudvalget. 

Spørgsmål nr. 480 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen af 22. februar 2018 fra Dansk Byggeri, Bygherreforeningen 

og Foreningen af Rådgivende Ingeniører om håndtering af affald i renoverings- og nedrivningssager, 

jf. MOF alm. del – bilag 295?” 

Svar 

Henvendelsen fra Dansk Byggeri, Bygherreforeningen og Foreningen af Rådgivende Ingeniører om 

bedre håndtering af affald i renoverings- og nedrivningssager, vidner om den store opbakning til at 

udvikle byggebranchen i en mere cirkulær retning, med et fokus på bedre håndtering og anvendelse af 

byggeaffald. Det er min opfattelse, at byggebranchen rummer et stort udviklingspotentiale, og jeg vil 

gerne understøtte rammerne for, at vi i fællesskab kan få realiseret dette potentiale.  

 

Miljø- og Fødevareministeriet har bidraget til financieringen af VHGB med 2 mio.kr. i de forløbne to 

år. Tilskuddet blev givet med det formål at starte centret op. De tilskudsydende parter har herudover 

været RealDania og Grundejernes Investeringsfond. Det er mit indtryk, at VHGB allerede i sine to 

første år har øget vidensniveauet for aktørerne i branchen. Jeg håber derfor, at VHGB får mulighed for 

at fortsætte det positive arbejde og fortsætte udviklingen af centeret. 
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